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Protokół Nr 16/20 

posiedzenia Komisji Rolnictwa i Ochrony Środowiska Sejmiku Województwa 

Świętokrzyskiego, które odbyło się 26 czerwca 2020 roku w trybie zdalnym, w godzinach 

09.00 - 11.50. 

Zawiadomienie o posiedzeniu stanowi załącznik nr 1 do protokołu.  

Posiedzenie prowadził: Przewodniczący Komisji, Pan Artur Konarski. 

 

W posiedzeniu uczestniczyli członkowie Komisji oraz zaproszeni goście.  

 

Lista obecności członków Komisji stanowi załącznik nr 2 do protokołu. 

 

Komisja jednogłośnie przyjęła  do realizacji następujący porządek obrad: 

1. Otwarcie posiedzenia. 

2. Informacja o działalności SDOO w Słupi w 2019 roku oraz Lista Odmian Zalecanych  

do uprawy w województwie świętokrzyskim na 2020 rok. 

3. Sprawozdanie z działalności Zespołu Świętokrzyskich i Nadnidziańskich Parków 

Krajobrazowych za 2019 rok oraz plan pracy Zespołu Świętokrzyskich  

i Nadnidziańskich Parków Krajobrazowych na 2020 rok. 

4. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie przyjęcia projektu uchwały Sejmiku 

Województwa Świętokrzyskiego w sprawie podziału województwa świętokrzyskiego  

na obwody łowieckie oraz zaliczenia obwodów łowieckich do kategorii i skierowania  

go do zaopiniowania przez Zespół opiniodawczo-doradczy. 

5. Informacja na temat realizacji Aktualizacji Programu ochrony powietrza  

dla województwa świętokrzyskiego w roku 2019. 

6. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie określenia „Programu ochrony powietrza  

dla województwa świętokrzyskiego wraz z planem działań krótkoterminowych”. 

7. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie wprowadzenia na obszarze województwa 

świętokrzyskiego ograniczeń i zakazów w zakresie eksploatacji instalacji, w których 

następuje spalanie paliw. 

8. Rekomendowanie przedstawiciela Sejmiku Województwa Świętokrzyskiego  

do Regionalnej Rady Ochrony Przyrody działającej przy Regionalnym Dyrektorze 

Ochrony Środowiska w Kielcach – inicjatywa uchwałodawcza Komisji. 

9. Przyjęcie planu pracy Komisji na II półrocze 2020 roku. 

10. Sprawy różne. 
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Materiały do pkt. 4, 6-7 znajdują się w aktach XXII sesji Sejmiku Województwa 

Świętokrzyskiego, zaś materiały do pkt. 2-3, 5, 8-10 stanowią załączniki do akt Komisji 

Rolnictwa i Ochrony Środowiska. 

 

Przebieg posiedzenia 

Ad 2. 

Pani Ewa Kotarska, Dyrektor Centralnego Ośrodka Badania Odmian Roślin 

Uprawnych Stacji Doświadczalnej Oceny Odmian w Słupi przedstawiła Informację  

o działalności SDOO w Słupi w 2019 roku wraz z Listą Odmian Zalecanych do uprawy  

w województwie świętokrzyskim na 2020 rok. 

 

Głosów w dyskusji nie było. 

 

Komisja Rolnictwa i Ochrony Środowiska przyjęła  Informację o działalności SDOO w Słupi 

w 2019 roku wraz z Listą Odmian Zalecanych do uprawy w województwie świętokrzyskim 

na 2020 rok, która stanowi załącznik nr 3. 

 

Ad 3. 

Pan Tomasz Hałatkiewicz, Dyrektor Zespołu Świętokrzyskich i Nadnidziańskich 

Parków Krajobrazowych w Kielcach przedstawił Sprawozdanie z działalności Zespołu 

Świętokrzyskich i Nadnidziańskich Parków Krajobrazowych za 2019 rok oraz plan pracy 

Zespołu Świętokrzyskich i Nadnidziańskich Parków Krajobrazowych na 2020 rok. 

 

Głos w dyskusji zabrali:  

Członek Zarządu Marek Jońca poprosił o przypomnienie, jaka jest wysokość wsparcia 

finansowego na budowę Centrum Edukacji Ekologicznej? 

 

Dyrektor Tomasz Hałatkiewicz poinformował, że koszt całego przedsięwzięcia wynosi 

blisko 25 mln zł z dofinansowaniem 85 % w ramach RPO. Natomiast koszty budowlane  

w chwili obecnej wynoszą 19 700 tys. zł.  
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Wiceprzewodniczący Sejmiku, Mieczysław Gębski zapytał, czy są wstępne kalkulacje 

kosztów utrzymania Ciuchci Expres Ponidzie oraz na jakim poziomie są zyski ze sprzedaży 

biletów? Poruszył również kwestię budek dla popielic. 

 

Dyrektor Tomasz Hałatkiewicz zaznaczył, że popielice głównie związane są z lasami 

liściastymi. Zimują w ziemi, liściach. Zasiedlają dziuple w starych drzewach. Jeśli nie ma  

w lesie starych drzew, wówczas jest ich mało. Budki rozrodcze zlokalizowane są tam, gdzie 

jest ich baza pokarmowa. W odniesieniu do kolejki wąskotorowej poinformował, że budżet  

na przyszły rok wynosi 1 600 tys. zł. Dochody z biletów i dzierżawy różnych drobnych 

obiektów (związanych przede wszystkim ze Stacją w Jędrzejowie) są rzędu 500 tys. zł. 

Budżet 1 100 tys. zł. finansowany jest przez samorządy. W podpisanym liście intencyjnym 

ustalono, że  samorząd województwa świętokrzyskiego będzie finansował 60% tego budżetu, 

natomiast 40% poszczególne 6 samorządów (2 starostwa powiatowe i 4 gminy).  

 

Radny Piotr Żołądek zwrócił uwagę na mnogość problemów dotyczących infrastruktury 

kolejki wąskotorowej. 

 

Dyrektor Tomasz Hałatkiewicz przedstawił obecną sytuację związaną z ww. kolejką. 

 

Komisja Rolnictwa i Ochrony Środowiska przyjęła Sprawozdanie z działalności Zespołu 

Świętokrzyskich i Nadnidziańskich Parków Krajobrazowych za 2019 rok oraz plan pracy 

Zespołu Świętokrzyskich i Nadnidziańskich Parków Krajobrazowych na 2020 rok,  

które stanowi załącznik nr 4. 

 

Ad 4.  

Pan Sławomir Neugebauer, Dyrektor Departamentu Rolnictwa i Rozwoju Obszarów 

Wiejskich przedstawił projekt uchwały w sprawie przyjęcia projektu uchwały Sejmiku 

Województwa Świętokrzyskiego w sprawie podziału województwa świętokrzyskiego  

na obwody łowieckie oraz zaliczenia obwodów łowieckich do kategorii i skierowania  

go do zaopiniowania przez Zespół opiniodawczo-doradczy. 

Głos w dyskusji zabrali:  

Radny Grigor Szaginian, który zapytał o skład Zespołu opiniodawczo-doradczego. 

 

Dyrektor Sławomir Neugebauer przedstawił skład ww. Zespołu.  
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Wiceprzewodniczący Sejmiku, Mieczysław Gębski zwrócił się z zapytaniem, czy granice  

obwodu łowieckiego nr 18 zostały zmienione? 

 

Dyrektor Sławomir Neugebauer odpowiedział, że pozostały one bez zmian. 

 

Komisja Rolnictwa i Ochrony Środowiska przy 7 głosach „za” i 1 głosie „wstrzymującym 

się”  pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w sprawie przyjęcia projektu uchwały 

Sejmiku Województwa Świętokrzyskiego w sprawie podziału województwa 

świętokrzyskiego na obwody łowieckie oraz zaliczenia obwodów łowieckich do kategorii  

i skierowania go do zaopiniowania przez Zespół opiniodawczo-doradczy (Opinia Nr 25/20 

stanowi załącznik nr 5 do protokołu). 

Ad 5. 

Pani Wioletta Czarnecka, Dyrektor Departamentu Środowiska i Gospodarki Odpadami 

przedstawiła Informację na temat realizacji Aktualizacji Programu ochrony powietrza  

dla województwa świętokrzyskiego w roku 2019. 

 

Głos w dyskusji zabrali:  

Wiceprzewodniczący Sejmiku, Henryk Milcarz, który zapytał na ile wydatkowane środki 

finansowe (blisko 3 mld zł) przekładają się na poprawę jakości powietrza? 

 

Dyrektor Wioletta Czarnecka wyjaśniła, że fundusze te były wydatkowane głównie  

na inwestycje drogowe. W tej chwili działania należy skierować m.in. na gospodarstwa 

domowe, czy niską emisję nie pochodzącą z dróg.  Podkreśliła, że jest bardzo dużo 

instrumentów finansowych, w ramach których o pieniądze mogą się ubiegać mieszkańcy 

województwa i gminy, jak również przedsiębiorcy. Są to środki krajowe, unijne, jak również 

z funduszu norweskiego.  

 

Wiceprzewodniczący Sejmiku, Mieczysław Gębski poruszył problem niskiej jakości paliw 

opałowych. Zaznaczył, że tej klasy opał nie powinien być dopuszczany do sprzedaży. Ponadto 

zauważył, że brak jest korytarzy powietrznych w miastach, na co urbaniści powinni zwrócić 

uwagę. Podniósł również temat kontroli emisji pyłów z zakładów wydobywających kamień. 

 

Dyrektor Wioletta Czarnecka zaznaczyła, że jakość paliwa jest normowana w kraju. 

Jednakże wyróżniamy normy wyższe i niższe. Nadmieniła, że działania włączenia urbanistów 
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w ochronę powietrza są prowadzone. Zauważyła, że zakłady wydobywcze zobligowane są do 

zraszania hałd, na których znajdują się odpady wydobywcze w postaci piasku, jak również 

podczas wydobywania czy transportu. Dodała, że Łagów w ww. kwestii jest problematyczny  

od wielu lat, jednakże Gmina podjęła działania w tej sprawie.  

 

Radny Tadeusz Kowalczyk i Dyrektor Wioletta Czarnecka rozmawiali na temat poprawy 

jakości powietrza w strefie świętokrzyskiej. Wyrazili konieczność zmiany postawy 

mieszkańców względem ekologii, co będzie przekładało się na rolnictwo, jak również 

zdrowie i życie ludzi.  

 

Wiceprzewodniczący Sejmiku, Mieczysław Gębski wyraził zdanie, iż należy wystąpić  

do rządu w sprawie zakazu sprzedaży paliw opałowych nie spełniających norm. Ponadto 

poruszył kwestię ogrzewania gazowego.  

 

Dyrektor Wioletta Czarnecka zaznaczyła, że rozwój sieci gazowej na terenie województwa 

świętokrzyskiego jest niezadawalający, jednakże widoczny jest postęp. W najbliższych 

planach jest przeprowadzenie kampanii edukacyjnej. Będą opracowane materiały 

informacyjne, które zostaną przekazane również gminom. Głównym celem jest 

uświadomienie korzyści płynącej z termomodernizacji, wymiany kotłów o niskiej sprawności 

na kotły spełniające najwyższe normy oraz zachęcanie gmin do podejmowania działań  

na rzecz rozwoju sieci ciepłowniczej, a w szczególności sieci gazowej.  

 

Komisja Rolnictwa i Ochrony Środowiska przyjęła Informację na temat realizacji 

Aktualizacji Programu ochrony powietrza dla województwa świętokrzyskiego w roku 2019, 

która stanowi załącznik nr 6 do protokołu.  

Ad 6. 

Pani Wioletta Czarnecka, Dyrektor Departamentu Środowiska i Gospodarki Odpadami 

przedstawiła projekt uchwały w sprawie określenia „Programu ochrony powietrza  

dla województwa świętokrzyskiego wraz z planem działań krótkoterminowych”. 

 

Głos w dyskusji zabrali: 

Wiceprzewodniczący Sejmiku, Mieczysław Gębski i Dyrektor Wioletta Czarnecka, 

którzy omówili temat wsparcia finansowego osób ubogich energetycznie.   
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Komisja Rolnictwa i Ochrony Środowiska jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała projekt 

uchwały w sprawie przyjęcia projektu uchwały Sejmiku Województwa Świętokrzyskiego  

w sprawie określenia „Programu ochrony powietrza dla województwa świętokrzyskiego  

wraz z planem działań krótkoterminowych” (Opinia Nr 26/20 stanowi załącznik nr 7  

do protokołu). 

Ad 7. 

Pani Wioletta Czarnecka, Dyrektor Departamentu Środowiska i Gospodarki Odpadami 

przedstawiła projekt uchwały w sprawie wprowadzenia na obszarze województwa 

świętokrzyskiego ograniczeń i zakazów w zakresie eksploatacji instalacji, w których 

następuje spalanie paliw. 

 

Głosów w dyskusji nie było. 

 

Komisja Rolnictwa i Ochrony Środowiska przy 7 głosach „za” i 1 głosie „wstrzymującym 

się”  pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w sprawie wprowadzenia na obszarze 

województwa świętokrzyskiego ograniczeń i zakazów w zakresie eksploatacji instalacji,  

w których następuje spalanie paliw (Opinia Nr 27/20 stanowi załącznik  

nr 8 do protokołu). 

 

Ad 8.  

Punkt ten dotyczył rekomendowania przedstawiciela Sejmiku Województwa 

Świętokrzyskiego do Regionalnej Rady Ochrony Przyrody działającej przy Regionalnym 

Dyrektorze Ochrony Środowiska w Kielcach – inicjatywa uchwałodawcza Komisji. 

 

Pismo od Regionalnej Dyrekcji Ochrony Środowiska w Kielcach z dnia 20 maja 2020 roku 

stanowi załącznik nr 9 do protokołu. 

 

Przewodniczący Komisji poprosił o zgłaszanie kandydatur na ww. przedstawiciela. 

 

Wiceprzewodniczący Komisji, Andrzej Swajda, jako kandydata na przedstawiciela 

Sejmiku Województwa Świętokrzyskiego do Regionalnej Rady Ochrony Przyrody działającej 

przy Regionalnym Dyrektorze Ochrony Środowiska w Kielcach rekomendował Pana Piotra 

Żołądka. 
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Członek Zarządu, Marek Jońca, jako kandydata na przedstawiciela Sejmiku Województwa 

Świętokrzyskiego do Regionalnej Rady Ochrony Przyrody działającej  

przy Regionalnym Dyrektorze Ochrony Środowiska w Kielcach rekomendował Pana Artura 

Konarskiego. 

 

Ww. kandydaci wyrazili zgodę. 

 

Członek Zarządu, Marek Jońca poinformował, że istnieje możliwość wyboru dwóch 

przedstawicieli Sejmiku Województwa Świętokrzyskiego do Regionalnej Rady Ochrony 

Przyrody działającej przy Regionalnym Dyrektorze Ochrony Środowiska w Kielcach. 

 

Komisja Rolnictwa i Ochrony Środowiska 4 głosami „za kandydatem Piotrem Żołądkiem” ,  

1 głosem „przeciw” i 2 głosami „wstrzymującymi się” (1 radny nie brał udziału  

w głosowaniu) na przedstawiciela Sejmiku Województwa Świętokrzyskiego do Regionalnej 

Rady Ochrony Przyrody działającej przy Regionalnym Dyrektorze Ochrony Środowiska  

w Kielcach rekomendowała Pana Piotra Żołądka.  

 

Komisja Rolnictwa i Ochrony Środowiska 5 głosami „za kandydatem Arturem Konarskim”  

2 głosami „przeciw” (1 radny nie brał udziału w głosowaniu) na przedstawiciela Sejmiku 

Województwa Świętokrzyskiego do Regionalnej Rady Ochrony Przyrody działającej  

przy Regionalnym Dyrektorze Ochrony Środowiska w Kielcach rekomendowała Pana Artura 

Konarskiego.  

 

Komisja Rolnictwa i Ochrony Środowiska jednogłośnie pozytywnie przyjęła inicjatywę 

uchwałodawczą Komisji w sprawie wyznaczenia przedstawiciela Sejmiku Województwa 

Świętokrzyskiego do Regionalnej Rady Ochrony Przyrody działającej przy Regionalnym 

Dyrektorze Ochrony Środowiska w Kielcach, która stanowi załącznik nr 10 do protokołu. 

 

Ad 9. 

Przewodniczący Komisji przedstawił Plan pracy Komisji Rolnictwa i Ochrony Środowiska 

na II półrocze 2020 roku. 

Członkowie Komisji wyrazili potrzebę uzupełnienia ww. planu o poniższe tematy: 
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Wiceprzewodniczący Sejmiku, Mieczysław Gębski - Informacja na temat Bazy Danych 

Odpadowych w województwie świętokrzyskim (w miesiącu wrześniu). 

Wiceprzewodniczący Komisji, Andrzej Swajda - Informacja o stanie rekultywacji  

i zagospodarowania terenów pogórniczych byłego wyrobiska siarkowego „Piaseczno”  

(w miesiącu wrześniu). 

Radny Piotr Żołądek - Informacja na temat analizy oceny sytuacji w rolnictwie  

na przestrzeni 2020 roku opartej na metodzie SWOT (w miesiącu październiku). 

Pismo w ww. kwestii stanowi załącznik nr 11 do protokołu. 

Komisja Rolnictwa i Ochrony Środowiska jednogłośnie pozytywnie przyjęła - uzupełniony  

o powyżej zgłoszone tematy - ww. Plan, który stanowi załącznik nr 12 do protokołu. 

 

Ad 10. 

W sprawach różnych głos zabrał Przewodniczący Komisji, który przedstawił pisma z:  

- Państwowego Gospodarstwa Wodnego Wody Polskie, które stanowi załącznik nr 13  

do protokołu, 

- Ministerstwa Rolnictwa i Rozwoju Wsi, które stanowi załącznik nr 14 do protokołu, 

- Agencji Restrukturyzacji i Modernizacji Rolnictwa, które stanowi załącznik nr 15  

do protokołu, 

- Związku Powiatów Polskich, które stanowi załącznik nr 16 do protokołu, 

- Departamentu Rolnictwa i Rozwoju Obszarów Wiejskich, które stanowi załącznik nr 17  

do protokołu. 

Na tym posiedzenie zakończono. 

                                                                                                     Przewodniczący Komisji 

                        Artur Konarski 

Protokół sporządziła: 

Justyna Kobiec-Pronobis 


